
Dagsorden til skolebestyrelsesmøde  

Torsdag d. 08.12.22 Kl. 17.00 – 19.30 

Vi spiser aftensmad fra kl. 17.00 

Til stede: Anne, Camilla, Lene, Tatiana 

Afbud: Morten 

Referent: Rune 

0. Godkendelse af referat gøres sidst 

på mødet. 

Referatet fra sidst findes på skolens hjemmeside 
 

1. Nyt fra skolen Orientering 
 
Vi er kommet godt i gang med julen i år – først med en 
meget flot besøgt bøgetræstænding på SFO´en og 
dagen efter med den traditionsrige bedsteforældre-
juleklippedag i skolen. Årets julekalender for børnene 
består i år af en masse forskellige aktiviteter, der 
annonceres hver morgen på Aula for den pågældende 
dag. 
 
Indskrivningen til kommende 0. klasse er overstået, og 
vi har aktuelt 24 elever på listen, hvilket er en del flere 
end de seneste år, så det er glædeligt. Det endelige 
antal afhænger af, om der er børn, der skal visiteres til 
specialskoletilbud eller skoleudsættes. 
 
Efter juleferien lanceres et nyt fraværsregistrerings-
system, som både skole og hjem kan tilgå. Fremover 
skal man selv som forældre registrere sine børn syge i 
systemet, hvilket gør arbejdsgangen nemmere for alle 
parter. Forældrene skal også benytte systemet til at 
anmode om fri til ferie o.l. Den helt store fordel ved 
systemet er, at man som forældre hele tiden selv kan 
holde øje med sit barns fravær. 
 

2. Nyt fra SFO og SFO2 Orientering 
 
Der er godt gang i produktionen af julegaver i SFO, og 
der er en oplevelse af, at de nye rammer fungerer rigtig 
godt, fordi børnene kan sidde i fællesrummet og 
arbejde med gaverne og kreative produkter generelt, 
hvilket gør det mere attraktivt og overskueligt ift. hvad 
man kan lave. 
 
Vi har taget hul på et fælles kommunalt kompetenceløft 
for SFO´er med fokus på pædagogisk legekultur. Vi 



oplever, at flere børn end tidligere har brug for voksen 
støtte og hjælp til at indgå i gode lege med andre børn, 
og kursusforløbet skal give pædagogerne redskaber og 
et fælles sprog ift. opgaven med at understøtte 
børnenes lege. 
 
Vi er i gang med at genoptage samarbejdet mellem 
skolerne på SFO2-området. Det har ligget stille som 
følge af årene med corona, og vi har nu aftalt med 
Dagmar- og Valdemarskolens SFO2´er, at vi skal lave 
nogle årlige fællesarrangementer for at styrke 
børnenes kendskab til hinanden forud for skiftet til 
Campusskolen i 7. klasse, herunder også kigge på fælles 
deltagelse på Vilde Vulkaner. 
 

3. Faste punkter på dagsordenen 

 Håndtering af konflikter og 

voldsomme episoder i 

børnegruppen 

 Personalesituationen 

 Elevsituationen 

 Vikardækning 

Orientering  
 
I øjeblikket dækker de faste voksne – især 
pædagogerne – endnu mere for hinanden ved fravær 
end ellers. Det skyldes, at Oliver, vores faste vikar, 
aktuelt løser en særlig undervisningsopgave omkring en 
elev, der er i et skærmet skoletilbud uden for klassen. 
Både af hensyn til børnene og skolens økonomi har vi 
fokus på at begrænse antallet af vikarer, så heldigvis er 
medarbejderne gode til at hjælpe hinanden, når der er 
fravær blandt kollegerne. 

4. Håndteringen af flygtningebørn som 

følge af krigen i Ukraine 

Drøftelse 
 
Ledelsen orienterer om indsatsen ift. disse børn. 
 

5. Princip for Meddelelsesbog og 

skole-hjem-samtaler på 

Nordbakkeskolen 

Drøftelse  
 
Ledelsen har udarbejdet et udkast, der udleveres på 
mødet. 
 
Skolebestyrelsen har gennemgået og godkendt 
princippet. 

6. Info om skoleudviklingssamtalen Orientering 
 
Bestyrelsen har efterspurgt en orientering om de nye 
udviklingssamtaler, der har afløst kvalitetsrapporten 
som den årlige evaluering ift. Skolecentret. Dette gøres 
på mødet. 

7. Årshjul for gennemgang og revision 

af principper 

Drøftelse 
Ledelsen har udarbejdet et udkast, der udleveres på 
mødet. 
 
Skolebestyrelsen har gennemgået og godkendt 
årshjulet. 



8. Høringssvar Drøftelse 
 
Bestyrelsen bedes forholde sig til 3 forskellige høringer 
med relevans for skoleområdet: 
 

 Oprettelse af specialiseret udskolingstilbud hos 
UngRingsted. 

 Sammenlægning af 10. klasser på det 
specialiserede område. 

 Kvalitetsstandard for skolekørsel 
 
Høringsmaterialet vedsendes sammen med 
dagsordenen til mødet. 
 
 
Oprettelse af specialiseret udskolingstilbud hos 
UngRingsted: 
Der forespørges om det er tilsvarende tidligere 
eksisterende tilbud på ungdomsskolen. Dette tilbud 
oplevede skolebestyrelsen var velfungerende, og der 
kan trækkes på erfaringer derfra. 
 
Der udtrykkes bekymring for mål nummer ét: 

- At eleven vender tilbage til en almen 
udskolingsklasse, evt. den almenklasse de 
oprindeligt kommer fra. 

Skolebestyrelsen mener ikke at det bør være et 
primært mål at kommen tilbage i alment tilbud. 
Skolebestyrelsen savner større vægtning af barnets 
individuelle trivsel og succesoplevelser. Der bør være 
fokus på barnets mestring. 
 
 
 
Sammenlægning af 10. klasser på det specialiserede 
område: 
Der er bekymring for sammensætningen af 
børnegruppen. Målgruppen fremgår ikke tydeligt af 
høringsmaterialet.  
Skolebestyrelsen er bekymret for at forskellene i 
børnenes udfordringer ikke vil blive mødt i 
tilstrækkelig grad, og derfor vil have for store 
omkostninger for det enkelte barn.   
 
Hvilke omkostninger er der for det enkelte barn med 
udfordringer at skulle gå fra et kendt trygt miljø til at 
skulle skabe nye relationer på ét skoleår. 
 
 



Kvalitetsstandard for skolekørsel: 
 
Fordele: 

- At der er et samlet overblik over hvad man kan 
forvente. 

 
Skolen ønsker yderligere afklaring af serviceniveauet ift. 
afhentning og aflevering. Hvilken forpligtelse ligger der 
i tilsynet for skolen. 
 
Skolebestyrelsen har drøftet høringssvaret og vil i 
forbindelse med planlægningen af kommende skoleår 
se på sammenhæng mellem ringetider og bustider.   
 

9. Skoleforum Drøftelse 
 
Ledelsen ønsker en drøftelse af, hvordan Skoleforum 
gøres så relevant som muligt, så det giver mening for 
bestyrelsen at deltage. 
 
Der savnes at vægtningen af de 3 perspektiver (skole, 
forældre, politikere) bliver mere lige, som det blev 
prioriteret da skoleforum i sin tid startede. 
 
Der savnes at der er mulighed for dialog mellem 
medarbejdere, politikere og skolebestyrelser. 
 
Der har de sidste par gange været for meget fokus på 
best practice, hvilket ikke giver et retvisende billede af 
dagligdagen på skolerne. 
 
Der savnes at man prioriterer forældreperspektivet 
mere og gør det meningsfuldt for medlemmer af 
skolebestyrelserne at deltage. 
  

10. Evt. Der spørges til rengøringen af toiletterne i SFO’en. Der 
har været udfordringer med rengøring. Ledelsen har 
opmærksomhed på problemet. 
 
Der spørges ind til status på sammenlægningen af 
SFO’en. Det opleves at det er gået rigtig godt med 
sammenlægningen. Der er positive tilbagemeldinger 
fra såvel forældre som personale. 
 
Der er opmærksomhed på 5.-6. klassernes brug af 
mobiltelefonerne i SFO tid. Det fremgår stadig af 
skolens mobilpolitik at børnene først har 
mobiltelefoner efter 15.30. 
 



 

Til kommende møder:  

 

Skolebestyrelsen efterspørger at omlagte dage 
kommer i Aula kalenderen i god tid. 


